
3.3.2022, Dobříčkov 
Vážený pane starosto, 
 
vzhledem k tomu, že vaše písemné sdělení o likvidaci zeleně obcí Postupice v bezprostřední 
blízkosti našich nemovitostí v Dobříčkově si protiřečí, vás žádám ve smyslu zákona č. 106/1999 
sb., o svobodném přístupu k informacím o následující informace. 
 
1/ dojde ze strany obce Postupice v průběhu března, jak píšete, k vyřezání náletových dřevin nebo 
námi a předchozími majiteli vysázených okrasných dřevin nebo bezprostředně u našich nemovitostí 
hodláte zdevastovat úplně všechnu zeleň, abyste se nám pomstil za to, že jsme si dovolili podat 
žádost o řešení nebezpečné dopravní situace na přilehlé účelové komunikaci, kdy mimochodem 
vybraní občané Dobříčkova nedodržují ani zákaz vjezdu ani jednosměrku?  
 
Vzhledem k tomu, že jste avizoval na setkání "osadního výboru" pana , který zastupuje 
"občany Dobříčkova", že hodláte provést „průklest“ kaštanů (abyste dle vašich slov zlepšil 
dopravně bezpečnostní situaci v Dobříčkově, což je samozřejmě nesmysl a kromě toho bezpečnost 
silničního provozu neřeší starosta obce, ale k tomu kompetentní silniční a správní úřad a dopravní 
policie), o čemž jsme tedy informovali inspekci životního prostředí, neboť se domníváme, že parčík 
před naším domem díky svému stáří a autentičnosti zaslouží určitou formu ochrany a odbornou péči 
a to zejména z důvodů stáří dřevin a keřů, které jsou unikátní a v současné podobě tvoří výraznou 
přírodní dominantu Dobříčkovské návsi. Žádáme vás, abyste veškeré případné práce na zeleni - 
keřích a stromech konzultoval předem s Českou inspekcí životního prostředí, a aby byly tyto práce 
vždy prováděny odbornou firmou nejlépe tedy Svazem ochránců přírody Vlašimsko, jak doporučila 
ČIŽP.  
 
Upozorňujeme vás, že staré keře před naším domem jsou hnízdištěm zpěvných ptáků a 
užitečného hmyzu, kteří díky vašemu zjevně nesmyslnému plánu na likvidaci starých keřů, 
který my považujeme za další z vašich osobních útoků na nás v řadě za využití obecních peněz 
a pofidérního obecního „zájmu“, přijde mnoho těchto živočichů zcela zbytečně o život a 
bydlení.  
 
V posledních dvou letech jsme měli možnost pozorovat v keřích zejména hnízdění kriticky 
ohroženého strnada lučního (Miliaria calandra), z jehož přítomnosti jsme měli obrovskou 
radost, neboť dobře víte, že ochrana zeleně, stromů a živočichů je pro nás na prvním místě a 
naše pozemky jsou domovem mnoha druhů motýlů, ptáků i savců, které důsledně chráníme 
a chráníme a zajišťujeme na našich pozemcích jejich životní prostor, což se nyní stalo terčem 
vašeho osobního útoku na nás, neboť víte, že kromě naší bezpečnosti plynoucí z dlouhá léta 
obcí Postupice udržované nevhodné dopravní situace, je dalším naším „slabým“ místem 
ochrana životního prostředí. Navíc se domníváme, že měsíc březen je k likvidaci zeleně 
naprosto nevhodný termín, neboť v hnízdech se mohou nacházet již nakladená vajíčka. 
Žádáme vás proto, aby byla zeleň, kterou plánujete vyřezat zachována, a ustoupil jste od 
tohoto zjevného nesmyslu.  
 
Zcela jistě by obec mohla  veřejné prostředky využít smysluplnějším způsobem než zabít starou 
zeleň i s jejími obyvateli, například na opravu místní komunikace č. 57, která vede po hrázi rybníka 
a byla dlouhá léta devastovaná těžkou technikou, protože jste svévolně s panem Půtou odstraňovali 
a umísťovali neoprávněně různé neschválené dopravní značky.   
 
Vzhledem k tomu, že nám obec Postupice prostřednictvím svých dodavatelů/zaměstnanců tím, že 
provedla neoprávněnou a nepovolenou stavbu (zavezení silničního příkopu hlušinou) na pozemcích 
č. 808/1, 808/3 a 808/1 způsobila škody na našem majetku a i na majetku veřejném, sdělujeme vám, 
že v případě, že dojde opět k způsobení jakýchkoliv škod na našem majetku, budeme tyto škody 



vymáhat po obci Postupice. Zároveň vás vyzýváme, abyste dbal zvýšeně na to, aby k žádným 
škodám touto opět zcela nesmyslnou a osobně motivovanou akcí nedošlo. Abychom předešli 
případným diskuzím o tom, zda a v jaké výši k případným škodám došlo, vás žádáme, abyste 
z celé této nesmyslné akce zajistil obrazový záznam, neboť máme důvodné obavy se domnívat, 
že ke škodám na našem majetku může opět dojít a to z důvodů propojení nadzemní zeleně a 
kořenových systémů starých dřevin s našimi nemovitostmi. Žádáme vás, abyste nám po té 
tento záznam poskytl pro posouzení případných škod, byť škody na vzrostlé obecní zeleni 
jsou samozřejmě nevratné.  
 
Celou tuto akci považujeme za zcela zbytečnou, nesmyslnou a šikanózní, neboť nevidíme jediný 
důvod, proč by obec měla vynakládat veřejné prostředky na likvidaci okrasných keřů před našimi 
okny, o které již od roku 2009 řádně a pravidelně pečujeme, byť se nachází na pozemku obce. Péči 
o zeleň před vlastním domem a to i na přiléhajícím obecním pozemku, považujeme za běžnou praxi, 
neboť tak činí všichni majitelé nemovitostí v Dobříčkově. To že jste si vybral k devastaci 
vysazených letitých okrasných keřů zrovna naši nemovitost, nás bohužel již nepřekvapuje. Kromě 
toho, že je předmětná zeleň domovem mnoha živočichů včetně těch speciálně chráněných, tak navíc 
tlumí hluk a prašnost z účelové komunikace před naším domem, kde tedy i nadále, jak víte, jezdí, 
mimo tedy i jiných, těžká zemědělská technika   do zákazu vjezdu a 
jednosměrky.  
 
Samozřejmě péče o zeleň na obecním pozemku nebyla vždy snadná, neboť pan  
opakovaně decimoval obecní i naši soukromou zeleň „mulčovačkou“, po které zůstávali v celé obci 
špičaté, otrhané hroty zbytků kěřů a stromů a to ve zcela nevhodných termínech, například uprostřed 
července a tudíž mnohdy bylo těžké takto zdevastovanou zeleň zachránit (ostříhat hroty nůžkami) i 
přes naši intenzivní péči – například nutnost zalévání, kterou jsme prováděli na vlastní náklady. To 
ale dobře víte.  
 
Pokud zde tedy nutně chcete dělat nějakou „údržbu zeleně“, tak by bylo vhodné začít odstraněním 
suchého jasanu u kontejneru s biologickým odpadem, který již více než tři roky hrozí zřícením na 
naši nemovitost. Dále úklidem vyvrácených stromů, které zde leží již od doby vichřice. Dále vás 
žádáme o odstranění respektive přesazení keře v křižovatce, který brání jedinému výjezdu od naší 
nemovitosti z účelové 57u na místní č. 57 (před ) Navíc tam někdo pravidelně umísťoval 
pneumatiku, abychom nemohli vyjíždět. Dále prosíme o průřez keřů na hrázi rybníka, tak aby 
nezasahovaly větve do průjezdového profilu silnice. 
 
2/ Sdělte nám prosím konkrétní důvod vašeho osobního záměru zničit okrasnou zeleň právě před 
naším domem?  
 
3/ Sdělte nám prosím, jaké částky obec zaplatila KSUS/BEZ/další firmy za odstranění černé stavby, 
jejíž odstranění vám muselo být opakovaně nařízeno silničním a správním úřadem v Benešově, 
kterou provedl pan  a další neznámí pachatelé, jejichž jména nám doposud odmítáte sdělit, z 
pozemků obce č. 808/4, 808/1 a 808/3 (v našem vlastnictví)?  
 
4/ Žádáme o předložení všech faktur, smluv případně jiných titulů (zápočty apod.), které obec 
musela zaplatit v souvislosti s odstraněním výše uvedené černé stavby. 
 
5/ Žádáme vás o informaci, jaké kroky obec učinila, aby vymohla tuto částku po autorech výše 
uvedené černé stavby? 
 
Je nám líto, že krásná stará zeleň, které my si tolik ceníme, a která přežila i komunismus, bohužel 
nemusí přežít vaše krátké působení v obci.  
 



Tyto informace nám, prosím, poskytněte v elektronické formě na tento email 
tzn.  a , který je zároveň adresou určenou pro doručování 
písemností. 
S pozdravem  

 
 
 
 




